
Батькам п'ятикласників 

 

У п’ятому класі починається новий період у житті дитини. Вона дорослішає, 

переходить навчатися до середньої школи. Вимоги до навчання змінюються, з'являються 

нові шкільні предмети. 

П’ятий клас – це не тільки новий етап у навчанні, це і новий етап у розвитку 

особистості. 

Поступово змінюється основна діяльність. Головним у житті дитини спілкування, 

якому діти у цей період присвячують більшість свого вільного часу. Навчання поступово 

відходить на другий план. Але у п’ятому класі інтерес до навчання зберігається майже у 

всіх дітей. Тому цей час найкращій для того, щоб навчити дитину вчитися! Для цього 

необхідно показати дитині, як правильно розподіляти час, відведений на виконання 

домашніх завдань, навчити виділяти головне під час читання. 

У п’ятому класі дитина дуже емоційна, навіть у ставленні до навчальних предметів. 

Діти із задоволенням беруться за все, що їм до вподоби. Але, зустрівшись з першими 

труднощами, швидко втрачають зацікавлення у предметі. Емоційність п’ятикласників 

така висока, що навіть добрі емоції можуть викликати негативну дію. 

П’ятикласники дуже активні, багато хочуть зробити, але мало що вміють. Тому 

необхідно підтримувати їхню ініціативність, допомагати у справах. 

Якщо ваша дитина має якісь особливі риси характеру (імпульсивність, образливість, 

підвищену чутливість тощо) або здоров’я, негайно повідомьте про це класного керівника. 

Знайдіть час познайомитися з вчителями - предметниками. Чим раніше ви це 

зробите, тим легше буде подолати перешкоди, які будуть виникати у процесі навчання. 

Якщо ваша дитина чимось ображена, не треба негайно йти до школи та 

звинувачувати вчителя. Дитина, безумовно, говорить вам правду, але це тільки її бачення 

проблеми. Прислухайтесь і до інших учасників подій, тоді ви можете адекватно 

сприйняти події, що сталися. 

Пам’ятайте, ви не зможете все життя прожити за дитину, вона повинна навчитися 

розв’язувати конфліктні ситуації самостійно. 

Часто ви можете почути від своєї дитини, що їй тяжко, раніше було краще. Не 

підтримуйте цих розмов. Краще допоможіть дитині пристосуватися до нових умов життя. 

Вашій дитині зараз важко. Ви повинні бути поряд, щоб допомогти дитині 

перерости цей період! 

 

Рекомендації батькам п’ятикласників 

 

 Надихайте дитину на розповідь про шкільні справи. Не обмежуйте свій інтерес 

звичайним питанням на зразок: «Як минув твій день у школі?» Щотижня обирайте час, 

вільний від домашніх справ, і уважно розмовляйте з дитиною про школу. Запам’ятовуйте 

імена, події, деталі, про які дитина повідомляє вам, використовуйте їх надалі для того, 

щоб починати бесіди про школу. 
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 Регулярно розмовляйте з учителями вашої дитини про її успішність, поводження 

та взаємини з іншими дітьми. Навіть якщо немає особливих приводів для занепокоєння, 

консультуйтеся з учителем не рідше, ніж раз на місяць. 

 Знайте програму й особливості школи, де вчиться ваша дитина. Відвідуйте всі 

заходи та зустрічі, організовані батьківським комітетом і педагогічним колективом. 

Використовуйте будь-які можливості дізнатися, як ваша дитина навчається та як її 

навчають. 

 Допомагайте дитині виконувати домашні завдання, але не робіть їх самі. 

Установіть спеціальний час для виконання домашнього завдання і стежте за виконанням 

цих настанов, що допоможе вам сформувати позитивне ставлення до навчання. 

 Допоможіть дитині відчути інтерес до того, що викладають у школі. З’ясуйте, що 

взагалі цікавить вашу дитину, а потім установіть зв'язок між її інтересами й предметами, 

що вивчають у школі. 

 Особливі зусилля докладайте для того, щоб підтримувати спокійну та стабільну 

атмосферу вдома, коли в шкільному житті дитини відбуваються зміни. 

 За будь–якої можливості намагайтеся уникнути значних змін  або порушень у 

домашній атмосфері протягом першого півріччя. Спокій домашнього життя  дитини 

допомагає їй ефективніше розв’язувати проблеми в школі. 

 


